
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA  PARLAMENTU  ČR
Hospodářský výbor
5. volební období

Podvýbor pro podnikatelské prostředí

Z Á P I S

14. schůze konaná dne 4. února 2010
v budově PSP ČR, Sněmovní 1

Přítomni poslanci:  František Sivera, Miloš Melčák, Libor Nowak, Jan Husák

Hosté:   MPO                         K bodu 2 pořadu ing. Miroslav Elfmark,
  K bodu 3 pořadu  Mgr. Karel Machotka, 
  Ing. Marian Piecha a Ing. Hana Šimková 

 Zástupci Sdružení podnikatelů – p. Danda, Víšek, Dočkal, Mašek, Ševčíková

Pořad schůze:

1/ Zahájení a schválení pořadu jednání
2/ OPPP a OPPI/ Operační program podnikání a inovace/
3/ Snižování administrativní zátěže podnikatelů
4/ Různé

Bod 1/ pořadu
Na 47. schůzi Hospodářského výboru byl zvolen novým předsedou podvýboru
posl. František Sivera, který zahájil schůzi podvýboru, na které mimo přítomné poslance 
přivítal i pozvané zástupce MPO a zástupce Sdružení podnikatelů. Poté  přednesl návrh 
pořadu jednání, který přítomní poslanci schválili. 

 Bod 2/ pořadu
Úvodní slovo přednesl ředitel sekce strukturálních fondů MPO ing. M. Elfmark. Nejprve 
informoval o starém programu, který koncem roku 2009 skončil. Podle předběžných výsledků
skončil dobře, ale resort bude činit závěry, až si provede ještě kontroly u podnikatelů. Dále
informoval o těsné spolupráci se Slovenskem, se kterým si vyměňují zkušenosti. 
Co se týká nového programu, upozornil, že současná krize má vliv na vybrané projekty. 
MPO proto bylo nuceno provést určité změny. Komise, která provádí hodnocení projektů 
vychází resortu MPO vstříct a to především proto, že je považuje za kvalitní. V důsledku krize
ale také dochází k odsunutí projektů a někdy i ke změnám v jednotlivých etapách. Takové 
změny resort chápe a schvaluje. Činí tak také proto, že u nás jsou složitější rozpočtové 
podmínky, než jaké mají podniky ve světe. Proto po řadě jednání s MF by mělo dojít 
k určitým legislativním změnám a to, aby se naše rozpočtové podmínky pro podnikatele 
snížily a to co přichází z evropských fondů se dalo financovat rychleji.  Programy i jejich 
financování  je sledováno a je  pravda, že poměrně dost často přicházejí různé kontroly.
 
Předseda podvýboru ing. F. Sivera poděkoval zástupci MPO a připomenul, že sledoval 
informace o Operačních programech a může potvrdit, že patří  k těm nejlepším, jak vyplynulo
z jejich projednávání ve vládě. Dále sdělil, že osobně hovořil s ministrem pro místní rozvoj,
který počítá z legislativními změnami v této oblasti ještě v tomto volebním období. 
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Dále požádal o informaci, zda se počítá ještě s přesuny finančních prostředků mezi 
operačními programy, protože některé jsou téměř vyčerpané, jinde ještě jsou finanční
prostředky. Ing. Elfmark informoval, že se o to pokusí, ale ze zkušeností ví, že „Evropa“ 
reaguje tak, že co se nevyčerpá, tak se vrátí zpět Evropě do banky. Přerozdělování je podle 
jeho názoru složité. Předpokládá to především konat složitá jednání. „Čistí plátci“ mají zájem,
aby se všechny nevyčerpané finanční prostředky vrátily do Evropské banky. 

Za Sdružení podnikatelů hovořil k problému přerozdělování peněz pro malé a střední podniky
pan Bedřich Danda . 
Ing. Machotka seznámil přítomné s tím, že Českomoravská investiční a rozvojová banka
spravuje program „Záruka“. V minulém roce bylo vyčerpáno téměř 800 mil. Kč z národních 
peněz, které byly určeny především pro malé a střední podniky. Program byl  zaměřen 
především na stavebnictví a strojírenství, ale od listopadu je to již pro všechny obory. Jedná se
především o provozní úvěry. V průběhu března letošního roku by mělo dojít k rozšíření 
použití finančních prostředků. Dále informoval, že ministerstvo jedná o další zvýšení o úvěry 
investiční.  

Bod 3/ pořadu
 V úvodním slově Ing. Machotka  sdělil, že v roce 2005 bylo provedeno měření a zjistilo se, 
že zátěž činí 86,3 mld Kč ročně. Pak se k měření přikročilo v roce 2008 a zátěž byla snížená o
8% a v roce 2009  o 12%. Cílem je snížit zátěž do konce roku 2010 o 20%. Letos  vláda 
navrhla potřebné zákony, které však s ohledem na volby nebudou předloženy. MPO ale 
předpokládá, že ve spolupráci s Českým statistickým úřadem chce pokračovat v tomto 
procesu novým nezávislým měřením zátěže. MPO předložilo minulý týden do vlády svůj 
návrh a ten byl vládou schválen. Měl by se ještě dostat do Poslanecké sněmovny. 
Legislativní rada projednala návrh beze změn. Informoval, že se objeví některé nové návrhy a
některé stávající úkony naopak se navrhují zrušit. Přijetí tohoto návrhu by ale znamenalo 
zásah do řady zákonů.
 
Předseda podvýboru posl. Sivera vyslovil přesvědčení, že je třeba provést analýzu, aby byl 
zjištěn skutečně objektivní názor, a bylo jasné, o kolik procent se administrativní zátěž 
skutečně snižuje. Jde také o to, jak se k navrženému snížení administrativní zátěže postaví 
ostatní resorty. Není možné vycházet pouze z názoru jednoho resortu. Je třeba, aby i lidé 
z terénu  pocítili účelnost takové akce. 

Posl. Melčák – Vítá snahu MPO zabývat se vážně snižováním administrativní zátěže, ale není
přesvědčen, že všechny resorty se také o to snaží. Některé resorty hledají  stále možnosti, jak 
pro ně nepopulární úkoly obcházet a pak je výsledek neefektivní. K tomu uvedl některé 
příklady z volebního obvodu.

Posl. Husák – vyslovil názor, že v době, kdy se blíží volby, bude účelnější o předneseném 
návrhu jednat v novém složení Poslanecké sněmovny. 

Podnikatel p. Dočkal – obor – restaurace si postesknul nad realitou, že byl zahrnut do určité 
skupiny podnikatelů, kterým Statistický úřad navíc posílá každý rok tlustý balík papírů, které 
jsou rozděleny na desítky kolonek s přípisem, že vyplnění a zaslání je jeho zákonitou 
povinností. Jinak bude při nesplnění náležitě potrestán. Neví, jak se z této nepříjemné aktivity 
dostat. Mezi otázkami, na které je žádána odpověď je i řada těch, které by příslušely někomu 
jinému, či jinému oboru. 
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Ing. Machotka  vyjádřil názor, že příklad p. podnikatele Dočkala není bohužel ojedinělý. 
Je to záležitost toho, že se resorty nejsou někdy schopny dohodnout.
Odpovídal ještě na některé další dotazy a současně nabídl i podnikatelům možnost  kontaktu 
při předložení podrobnějších informací.

 Předseda podvýboru, ing. Sivera , poté diskuzi ukončil, poděkoval především zástupcům 
MPO za jejich uvedení předložených materiálů a za odpovědi v rozpravě. Podnikatelům 
poděkoval za jejich podněty z praxe. 

Schůze byla ukončena v 16.00 hodin. 

Zapsala asistentka podvýboru 
Hana Ambrožová

Schválil předseda podvýboru
Ing. František Sivera


